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PROTOKÓŁ NR XVIII/25 

Z XVIII SESJI RADY MIASTA ŻYRARDOWA 

Z DNIA 12 CZERWCA 2025 r. 

 

Stan Rady – 21 radnych                 Obecnych – 20 radnych 

Nieobecna: radna Monika Plak. 

 

PORZĄDEK OBRAD: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa. 

6.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025. 

7.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego. 

8.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta Żyrardowa, 

wysokości stawek opłaty za postój pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat 

dodatkowych oraz określenia sposobu ich pobierania. 

9.  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z Żyrardowskich Basenów Letnich oraz 

ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej. 

10.  Projekt uchwały o zmianie uchwały Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 30 grudnia 

2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji przysługujących uprawnionym mieszkańcom w Programie 

„Żyrardowska Karta Mieszkańca”. 

11.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Żyrardowa. 

12.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Żyrardowa. 

13.  Informacja: Działania/Programy realizowane przez Centrum Usług Społecznych w Żyrardowie  

na 2025 r. 

14.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

15.  Wolne wnioski. 

16.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad 1. i 2.  

W dniu 12 czerwca 2025 r. o godz. 15.08 w Resursie w Żyrardowie rozpoczęły się obrady  

XVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. Ich otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa 

Ryszard Mirgos, który stwierdził prawomocność obrad.  



Protokół nr XVIII/25 z XVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa – 12.06.2025  
  2 

Ad 3. 

Radny Grzegorz Obłękowski zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekt uchwały 

w sprawie petycji Klientów i Kupców Targowiska Miejskiego w Żyrardowie dotyczącej Strefy Płatnego 

Parkowania.  

Radny Arkadiusz Kościerski w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości zgłosił 

wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania 

na terenie miasta Żyrardowa, wysokości stawek opłaty za postój pojazdów samochodowych w strefie, 

wysokości opłat dodatkowych oraz określenia sposobu ich pobierania. Wniosek motywował brakiem 

konsultacji z mieszkańcami. Dodał, że radni z jego klubu radnych rozmawiali z mieszkańcami  

i z przedmiotowym projektem wiążą się niejednoznaczne emocje społeczne. Stwierdził, że mieszkańcy 

są oburzeni taką formą wprowadzania strefy płatnego parkowania, a także przypomniał, że projekt 

uchwały był omawiany w marcu podczas Komisji Gospodarki Komunalnej, Planu Przestrzennego  

i Ochrony Środowiska RMŻ, zarzucając, że w czerwcu zaproponowano jeszcze gorszy projekt, który  

na mieszkańców strefy nakłada abonament roczny w wysokości 150 zł. Nawiązał do Targowiska 

Miejskiego oraz pawilonów usługowych w mieście. Zapewnił, że radni z jego klubu chcą wsłuchiwać 

się w głos mieszkańców i stanowić prawo jak najlepsze dla nich. Zarzucił, że nie udzielono odpowiedzi 

na petycję klientów i kupców Targowiska Miejskiego, a posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

RMŻ zwołano przed sesją. Ocenił, że nieuczciwe jest przedkładanie projektu uchwały kilka dni  

po wyborach Prezydenta RP. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przypomniał, że sprawa parkometrów omawiana 

jest już przynajmniej od dwóch lat. Ocenił, że przesadą jest mówienie, że nie było konsultacji. 

Pan Piotr Koczewski, Zastępca Prezydenta Miasta, poprosił radnego Arkadiusz Kościerskiego  

o wyłuszczenie z wypowiedzi argumentów za zdjęciem projektu uchwały z porządku obrad. 

Radny Grzegorz Obłękowski wskazał, że ustawa o petycjach przewiduje 90 dni na rozpatrzenie 

petycji. Zaznaczył, że petycja wpłynęła 17 marca, więc termin został zachowany. Zaapelował, by nie 

sugerować, że Komisja zwlekała z pochyleniem się nad sprawą bądź przekroczyła termin.  

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos zapytał radnego Arkadiusza Kościerskiego, czy 

zabierze jeszcze głos, aby ewentualne uściślić swoją wypowiedź. Radny z sali odmówił. 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Arkadiusza Kościerskiego o zdjęcie  

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta 

Żyrardowa, wysokości stawek opłaty za postój pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat 

dodatkowych oraz określenia sposobu ich pobierania. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, 

którzy odrzucili wniosek 16 głosami „przeciw”, przy 4 głosach „za” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Arkadiusza Kościerskiego o zdjęcie z porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta Żyrardowa, wysokości stawek 

opłaty za postój pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat dodatkowych oraz określenia sposobu 

ich pobierania:  



Protokół nr XVIII/25 z XVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa – 12.06.2025  
  3 

„za” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, 

radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam 

Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Grzegorza Obłękowskiego o włączenie  

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie petycji Klientów i Kupców Targowiska Miejskiego  

w Żyrardowie dotyczącej Strefy Płatnego Parkowania. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, 

którzy zaaprobowali wniosek 16 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Grzegorza Obłękowskiego o włączenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie petycji Klientów i Kupców Targowiska Miejskiego w Żyrardowie dotyczącej 

Strefy Płatnego Parkowania:  

„za” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela 

Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem zmienionego porządku obrad. W głosowaniu 

jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy zaaprobowali zmieniony porządek obrad 19 głosami „za”, 

przy 1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem zmienionego porządku obrad:  

„za” – 19 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela 

Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, 

radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 1 głos – radny Arkadiusz Kościerski; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 
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PORZĄDEK OBRAD PO ZMIANIE: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa. 

5.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Żyrardowa. 

6.  Projekt uchwały – zmieniająca Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025. 

7.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego. 

8.  Projekt uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta Żyrardowa, 

wysokości stawek opłaty za postój pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat 

dodatkowych oraz określenia sposobu ich pobierania. 

9.  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z Żyrardowskich Basenów Letnich oraz 

ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej. 

10.  Projekt uchwały o zmianie uchwały Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 30 grudnia 

2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji przysługujących uprawnionym mieszkańcom w Programie 

„Żyrardowska Karta Mieszkańca”. 

11.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Żyrardowa. 

12.  Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Żyrardowa. 

13. Projekt uchwały w sprawie petycji Klientów i Kupców Targowiska Miejskiego w Żyrardowie 

dotyczącej Strefy Płatnego Parkowania. 

14.  Informacja: Działania/Programy realizowane przez Centrum Usług Społecznych w Żyrardowie  

na 2025 r. 

15.  Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

16.  Wolne wnioski. 

17.  Zamknięcie obrad. 

 

Ad 4. 

Do przedłożonego projektów protokołu nie zgłoszono uwag, w związku z czym 

przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem protokołu z XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy przyjęli protokół 20 głosami „za”, przy braku 

głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad przyjęciem protokołu z XVII Sesji Rady Miasta Żyrardowa:  

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 
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radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna 

Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Ad 5. i 6. 

Pani Anna Krupa, Skarbnik Miasta, przedstawiła dwa projekty uchwał: (1) w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozę Finansową Miasta Żyrardowa oraz (2) zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2025. Wspomniała o autopoprawce przesłanej radnym drogą mailową, a polegającej 

na przeniesieniu między paragrafami 1.676.827,02 zł w wydatkach zaplanowanych w rozdziale 60004, 

a także na doprecyzowaniu wydatków na zadanie „Mobilność miejska w ŻOF. Rozwój infrastruktury 

rowerowej i pieszej na terenie gmin powiatu żyrardowskiego” (rozdział 60016), na wprowadzeniu 

nowego zadania inwestycyjnego na kwotę 150 tys. zł polegającego na opracowaniu dokumentacji 

projektowej na rewitalizację budynku przy ul. 1 Maja 66 (rozdział 92195) oraz na zmniejszeniu 

wydatków w rozdziale 75704 w związku ze zmniejszeniem planowanych wypłat z tytułu poręczeń  

i gwarancji. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że w projekcie Uchwały Budżetowej Miasta Żyrardowa  

na rok 2025, w rozdziale 60016 proponowane jest przeniesienie do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

zadań jednorocznych dotyczących opracowania dokumentacji na budowę ulic: Cehaka, Malinowej, 

Żwirki i Wigury, a także na przebudowę budowę i przebudowę dróg zlokalizowanych na wymienionych 

w projekcie działkach. Stwierdziła, że oznacza to zmniejszenie wydatków w roku 2025 o kwotę  

276 tys. zł, zaś uzasadnieniem jest to, że w maju 2025 r. przeprowadzono postępowania o udzielenie 

zamówienia, a termin wykonania wynosi 7 miesięcy od dnia zawarcia umowy, w związku z czym 

zakończenie tych zadań inwestycyjnych zaplanowano na pierwszy kwartał 2026 r. Pytała, kto o takim 

terminie zdecydował, skoro w Uchwale Budżetowej powyższe zadania były zaplanowane na rok 2025. 

Dodała, że nie znajduje merytorycznego uzasadnienia tej zmiany. Jako kolejną zmianę, która jest dla 

niej nieakceptowalna, wskazała propozycję zwiększenia puli dotacji dla Miejskiej i Powiatowej 

Biblioteki Publicznej o 158 tys. zł (rozdział 92116). Zwróciła uwagę, że zwiększenie to nie ma 

uzasadnienia w projekcie uchwały, zaś podczas Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych 

RMŻ radni powzięli wiedzę, że środki te mają być przeznaczone na wynajem budynku będącego 

własnością Żyrardowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej, usytuowanego przy ul. Parkingowej (Klub 

Kultury Fizycznej Koliber). Zapytała, czy KKF Koliber został zlikwidowany, a jeśli tak, to kiedy i gdzie 

zostały przeniesione zajęcia stałych grup ćwiczebnych; czy w zasobach Miasta zlokalizowanych  
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w tamtej dzielnicy nie można urządzić filii Biblioteki (np. przy ul. Waryńskiego 1 czy w kompleksie 

AQUA przy ul. Pileckiego)? Złożyła dwa wnioski: (1) o skreślenie w projekcie uchwały zmieniającej 

Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025 zmniejszenia wydatków w rozdziale 60016 o kwotę 

276 tys. zł (dot. dokumentacji na budowę ulic: Cehaka, Malinowej, Żwirki i Wigury, na budowę  

i przebudowę dróg na wymienionych w projekcie działkach) i tym samym nieprzenoszenie tych zadań 

do Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także (2) o zmniejszenie w projekcie uchwały zmieniającej 

Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025 wydatków w dziale 92116 o kwotę 158 tys. zł (dot. 

dotacji dla Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej). Prosiła, by przed głosowaniem nad 

zgłoszonymi przez nią wnioskami, zostały udzielone odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos stwierdził, że pytanie dotyczące działalności 

KKF Koliber powinno zostać skierowane do Zarządu Żyrardowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej. 

Radna Grażyna Stefańska wskazała, że nie musi zwracać się do ŻSM, ponieważ to Rada Miasta 

ma zdecydować o zabezpieczeniu środków na wynajem tych pomieszczeń, więc powinna posiadać taką 

wiedzę. Dodała, że jeśli KKF Koliber nie jest zlikwidowany i działają tam sekcje sportowe, to dlaczego 

mają być zabezpieczone środki na wynajem tego obiektu. 

Radny Grzegorz Obłękowski stwierdził, że jeśli Radzie Miasta proponowana jest taka zmiana, 

to rozmowy już się odbyły i wszystko jest ustalone, zaś o dalszą działalność tego miejsca należy pytać 

właściciela obiektu, a nie Prezydenta Miasta. Odniósł się do zmiany proponowanej w rozdziale 60016  

i dotyczącej budowy i przebudowy ulic. Wskazał, że jeśli inwestycja jest realizowana na podstawie 

prawa zamówień publicznych, to zamawiający zakłada termin jej realizacji, a bez tego nie można ogłosić 

przetargu. Jeśli zamawiający nie ma pieniędzy zabezpieczonych na kolejny rok, aby móc opłacić 

umowę, której realizacja wykracza poza rok bieżący, to nie może podpisać takiej umowy. Ocenił,  

że przesunięcie tej kwoty jest absolutnie zasadne. Dodał, że aby nie zamykać Prezydentowi Miasta drogi 

do podpisania umów na realizację wymienionych inwestycji, Rada Miasta jest zmuszona tę zmianę 

przyjąć, aby siedmiomiesięczny czas realizacji umowy został zrealizowany. 

Radna Grażyna Stefańska poinformowała, że dla niej taka zmiana jest niezasadna, ponieważ 

jeśli przyjęta zostaje Uchwała Budżetowa Miasta, to znaczy, że są zapewnione pieniądze na realizację 

zadań, które zostały w tej uchwale ujęte. Wskazała, że nie rozumie, czemu w roku 2024 planowano 

zadania na 2025 rok, a w 2025 roku okazało się, że po rozstrzygnięciu przetargu umowa będzie 

podpisana może w czerwcu albo lipcu z terminem realizacji siedem miesięcy. Podkreśliła, że warunki 

przetargu ustala zamawiający, więc skoro ma być to zadanie jednoroczne – a już w grudniu było 

wiadomo, jakie zadania mają być jednorocznymi – to można było wszystko tak przygotować, aby 

zmieścić się w jednym roku. W odniesieniu do zabezpieczenia środków z przeznaczeniem na utworzenie 

filii MiPBP w pomieszczeniach KKF Koliber stwierdziła, że skoro jej przedmówca uznał, że wszystko 

jest już ustalone, to dlaczego ma o tym decydować Rada Miasta, a działanie to powinien wziąć na siebie 

Prezydent Miasta, aby filia nie była tworzona w tym miejscu rękoma Rady Miasta. Oceniła, że aby 

zadowolić osoby, które chcą mieć filię biblioteki na os. Wschód, krzywdzone są inne osoby, które 
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korzystają z Klubu Kultury Fizycznej. Pytała, czy należy wyrzucić dzieci, które w KKF Koliber grają 

w tenisa stołowego, a nigdzie indziej nie można w Żyrardowie pograć w ping-ponga czy badmintona. 

Podkreśliła, że tylko tam oferowane są takie zajęcia. Zaznaczyła, że Miasto ma swoje obiekty, np. 

budynek przy ul. Waryńskiego 1, w którym sala gimnastyczna czy inne pomieszczenia są wynajmowane 

za niewielkie pieniądze, czy obiekt AQUA przy ul. Pileckiego, gdzie kiedyś były sklepy, a teraz być 

może pomieszczenia te są wynajęte za też nieduże pieniądze. Negatywnie oceniła sytuację,  

w której Miasto miałoby płacić ŻSM ogromne pieniądze za wynajem pomieszczenia, kosztem zajęć dla 

dzieci i dorosłych, którzy od kilkudziesięciu lat korzystają z tego obiektu. Zaznaczyła, że w budynku 

przy ul. Waryńskiego 1 jest Biblioteka Pedagogiczna i w jej opinii w sali obok zmieściłyby się regały  

z książkami, żeby tam właśnie utworzyć filię MiPBP. Wyraziła również negatywną opinię w sprawie 

zabezpieczania środków na wynajem obiektu, który jeszcze spełnia funkcję Klubu Kultury Fizycznej.  

Radny Artur Pietrus przypomniał, że temat filii biblioteki na os. Wschód jest poruszany od lat; 

pojawiały się głosy, że osoby zainteresowane ofertą biblioteczną mogą komunikacją miejską dostać się 

do innej filii, ale podawano wówczas argument, że np. seniorzy chcieliby zajrzeć do biblioteki, która 

jest na osiedlu, a nie kilka przystanków dalej. Przypomniał również, że temat zabezpieczenia środków 

w budżecie był poruszany podczas posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw Gospodarczych 

RMŻ w dniu 10 czerwca br., a także przywołał odpowiedź udzieloną podczas tego posiedzenia:  

to Żyrardowska Spółdzielnia Mieszkaniowa wyszła z propozycją wynajmu tego pomieszczenia. 

Wskazał, że przedmówczyni powinna zapytać ŻSM, czy planuje oddać cały obiekt, czy jego część. 

Podkreślił, że to spółdzielnia wie, jakie jest zapotrzebowanie na zajęcia, czy ten obiekt spełnia swoje 

funkcje, czy są tam pomieszczenia, które można przeznaczyć na inne cele, jaki jest plan względem tych 

pomieszczeń etc., ponieważ to jest jej własność. Dodał, że punkt ten mieści się w zwartej zabudowie  

os. Wschód, a Miasto nie dysponuje własnymi nieruchomościami w obrębie bloków mieszkalnych na 

tym osiedlu, gdzie mogłaby taka biblioteka powstać.  

Radna Grażyna Stefańska stwierdziła, że nie dysponuje wiedzą, że to spółdzielnia wyszła  

z inicjatywą udostępnienia pomieszczeń i nie widziała żadnego pisma w tej sprawie. Zaznaczyła,  

że prosiła o odpowiedź nie radnych, ale Prezydenta Miasta. Dodała, że jeśli Żyrardowska Spółdzielnia 

Mieszkaniowa chce zlikwidować KKF Koliber, to jest to jej sprawa, a Rada Miasta nie ma na to wpływu, 

ale póki co KKF Koliber nie został jeszcze zlikwidowany, natomiast nawet gdyby został zlikwidowany 

i spółdzielnia zaproponowała wynajem tych pomieszczeń, to Prezydent Miasta i Rada Miasta nie muszą 

tej propozycji przyjmować. Oceniła, że w budynku przy ul. Waryńskiego 1 lub w budynku spółki AQUA 

są pomieszczenia, w których można byłoby umieścić filię biblioteki mniejszym kosztem, bo to obiekty 

miejskie i nie byłoby potrzeby płacić ponad 22 tys. zł miesięcznie. Dodała, że gdyby Miasto nie 

zdecydowało się na tworzenie filii biblioteki w obiekcie KKF Koliber, to dzieci i dorośli mieliby gdzie 

ćwiczyć, a gdyby placówka ta i tak została zlikwidowana, to Miasto by do tego ręki nie przyłożyło,  

bo nie ma na to wpływu. Podkreśliła, że w pierwszej kolejności należy zabezpieczać potrzeby Miasta  

w budynkach miejskich, a dopiero potem wynajmować innym przestrzenie zbędne.  
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Radny Grzegorz Obłękowski powrócił do tematu propozycji zmiany w rozdziale 60016, 

wskazując, że wydatek budżetowy będzie realizowany na podstawie umowy, która zostanie zawarta  

po przeprowadzeniu postępowania w ramach prawa zamówień publicznych. Zamawiający, jak wynika 

z ustawy, musi zaplanować czas realizacji zadania, ale nawet gdyby przetarg został ogłoszony  

2 stycznia, to nie gwarantuje rozstrzygnięcia w takim terminie, aby wystarczyło tych zaplanowanych 

siedem miesięcy, ponieważ mogą być odwołania czy zapytania oferentów, przez które wydłuża się 

termin otwarcia ofert. Dodał, że nie dostrzega zaniedbania, a konieczność przesunięcia środków wynika 

z pracy urzędników, którzy przygotowali i ogłosili zamówienie, a teraz, aby móc podpisać umowę, 

muszą mieć środki w następnym roku. Zaapelował, by nie blokować tej inwestycji i przesunąć środki 

zgodnie z projektem uchwały. 

Radna Grażyna Stefańska odniosła się do wypowiedzi przedmówcy. Zapytała, czy występuje 

on w roli radnego broniącego interesów mieszkańców i budżetu Miasta, czy pracuje w Urzędzie 

Miasta. 

Pan Jerzy Naziębło, Dyrektor Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej, przypomniał,  

że Filia Nr 6 Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej, obsługująca mieszkańców os. Wschód, przez 

wiele lat mieściła się w Starej Garbarni, czyli w obiekcie prywatnym. Właściciel nagle wypowiedział 

umowę najmu, a MiPBP otrzymywała wiele zapytań od mieszkańców z pytaniami o to, kiedy filia 

zostanie ponownie uruchomiona. Po dwóch latach poszukiwań miejsca, w którym filia mogłaby zostać 

zlokalizowana, Żyrardowska Spółdzielnia Mieszkaniowa zgłosiła się do Prezydenta Miasta  

z propozycją, że ma obiekt do wykorzystania na cele biblioteczne. Dodał, że Miasto korzysta  

z możliwości, by filię ulokować w obiekcie co prawda nienależącym do Miasta, ale będącym własnością 

partnera znacznie stabilniejszego niż właściciel prywatny, który w każdej chwili może umowę 

wypowiedzieć. Zaznaczył, że pomieszczenia w budynku przy ul. Parkingowej są znacznie większe  

od tych na terenie Starej Garbarni, gdzie w lokalu nie było pomieszczenia socjalnego czy toalety. 

Zaznaczył, że obiekt przy ul. Parkingowej jest obecnie przeznaczony pod inną funkcję, dlatego 

potrzebna będzie adaptacja, aby spełniał on wymogi stawiane przez wszelkie służby kontrolujące 

instytucje kultury, przede wszystkim kwestie dostępności czy ochrony przeciwpożarowej. Kwota 

dotacji zaproponowana w projekcie uchwały nie jest przeznaczona wyłącznie na czynsz, lecz na pełną 

realizację funkcji biblioteki do końca roku. Podkreślił, że niewątpliwie jest to wyjście naprzeciw tym 

mieszkańcom, którzy oczekują na powrót biblioteki na os. Wschód.  

Radna Grażyna Stefańska przypomniała, że nie otrzymała odpowiedzi na konkretne pytania,  

np. dlaczego filia nie może być usytuowana w budynku przy ul. Waryńskiego 1, w którym mieści się 

Biblioteka Pedagogiczna i jest duże pomieszczenie obok, ewentualne w obiekcie spółki AQUA przy  

ul. Pileckiego. Oceniła, że trzeba to przemyśleć, a nie generować dochody dla ŻSM kosztem 

uczestników zajęć sportowych w KKF Koliber. 

Pan Adam Lemiesz, Zastępca Prezydenta Miasta, poinformował, że w budynku przy  

ul. Waryńskiego 1 nie ma miejsca na zlokalizowanie filii MiPBP, jako że znajdują się tam już Szkoła 
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Mistrzostwa Sportowego, internat, dwa piętra Społecznej Agencji Najmu, żłobek, Klub Seniora, 

Biblioteka Wojewódzka (ten fragment budynku pozostaje w rękach Marszałka Województwa 

Mazowieckiego i Miasto nie może nim dysponować), Miejskie Przedszkole Nr 9, przestrzeń dla 

Kościoła „Jezus Żyje” i sala gimnastyczna, z której korzysta klub bokserski. Dodał, że kilka lat temu 

prowadzono dyskusję z Biblioteką Pedagogiczną, ale nie była ona zainteresowana nawiązaniem 

współpracy z MiPBP. Zaznaczył, że tak samo nie ma możliwości zlokalizowania filii MiPBP w budynku 

spółki AQUA przy ul. Pileckiego, ponieważ sale na górze są cały czas w grafiku klubów i obsługują 

dwie szkoły, a dwa spośród trzech pomieszczeń na lewo od wejścia są w ciągłej eksploatacji przez 

pewnych płatników, którzy regularnie płacą stawki wyznaczone przez spółkę. Trzecie z pomieszczeń, 

w którym był mały sklepik sportowy, jest przeznaczone na wynajem, ale to sklepik butikowy  

o pow. ok 20 m2, tymczasem na organizację filii biblioteki potrzebna jest większa powierzchnia. 

Podkreślił, że Miasto nie ma miejsca, które zabezpieczyłoby potrzeby filii biblioteki na os. Wschód. 

Radna Grażyna Stefańska odniosła się do wypowiedzi przedmówcy, zarzucając, że Miasto 

najpierw zabezpiecza potrzeby innych, a dopiero później swoje. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, wskazał, że przedmówczyni może udać 

się do Dyrektora Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej lub Dyrektora Wydziału Informacji, 

Promocji i Kultury, gdzie może zapoznać się z pisemną ofertą Zarządu Żyrardowskiej Spółdzielni 

Mieszkaniowej wynajęcia obiektu przy ul. Parkingowej na cele inne niż dotychczas w nim realizowane. 

Dodał, że jeśli właściciel obiektu kieruje wprost ofertę do Miasta, to znaczy, że podjął decyzję, co tam 

dalej będzie. Podkreślił, że o to, dlaczego w obiekcie nie będą prowadzone dotychczasowe zajęcia, 

należy pytać właściciela tego obiektu. Zaznaczył, że radni nie muszą zgadzać się na tę ofertę, najwyżej 

nadal nie będzie filii biblioteki w Północnej Dzielnicy Mieszkaniowej, bo – po analizie możliwości – 

Miasto nie ma warunków lokalowych, aby zapewnić właściwe funkcjonowanie filii.  

Radny Grzegorz Obłękowski zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji w punkcie  

5. i 6. porządku obrad. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski dodał, że Miasto nie podpisało jeszcze umowy na wynajem 

pomieszczenia, a obecnie trwają przygotowania do zawarcia takiej umowy, jeśli obiekt ten spełni 

wszelkie wymogi, by stał się obiektem użyteczności publicznej.  

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem formalnym radnego Grzegorza Obłękowskiego  

w sprawie zakończenia dyskusji w punkcie 5. i 6. porządku obrad. W głosowaniu jawnym wzięło udział 

20 radnych, którzy zaaprobowali wniosek 16 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem formalnym radnego Grzegorza Obłękowskiego w sprawie zakończenia 

dyskusji w punkcie 5. i 6. porządku obrad:  

„za” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela 
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Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos ogłosił pięciominutową przerwę. Obrady 

wznowiono o godz. 16.28. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o skreślenie  

w projekcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025 zmniejszenia 

wydatków w rozdziale 60016 o kwotę 276 tys. zł (dot. dokumentacji na budowę ulic: Cehaka, 

Malinowej, Żwirki i Wigury, na budowę i przebudowę dróg na wymienionych w projekcie działkach)  

i tym samym nieprzenoszenia tych zadań do Wieloletniej Prognozy Finansowej. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 19 radnych, którzy odrzucili wniosek 15 głosami „przeciw”, przy 4 głosach „za” i braku 

głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o skreślenie w projekcie uchwały 

zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025 zmniejszenia wydatków w rozdziale 60016 

o kwotę 276 tys. zł (dot. dokumentacji na budowę ulic: Cehaka, Malinowej, Żwirki i Wigury, na budowę  

i przebudowę dróg na wymienionych w projekcie działkach) i tym samym nieprzenoszenia tych zadań  

do Wieloletniej Prognozy Finansowej:  

„za” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, 

radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 15 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecny podczas głosowania: radny Adam Sondka. 

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zmniejszenie  

w projekcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025 wydatków  

w dziale 92116 o kwotę 158 tys. zł (dot. dotacji dla Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej).  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 19 radnych, którzy odrzucili wniosek 15 głosami „przeciw”, przy  

4 głosach „za” i braku głosów „wstrzymuję się”. 
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Wyniki głosowania nad wnioskiem radnej Grażyny Stefańskiej o zmniejszenie w projekcie uchwały 

zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025 wydatków w dziale 92116 o kwotę  

158 tys. zł (dot. dotacji dla Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej):  

„za” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, 

radna Beata Stępniewska; 

„przeciw” – 15 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna 

Marzena Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Krzysztof 

Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecny podczas głosowania: radny Adam Sondka. 

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli 

uchwałę 16 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Żyrardowa: 

„za” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela 

Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta 

Żyrardowa na rok 2025. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę  

16 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Miasta Żyrardowa na rok 2025: 

„za” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela 

Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska; 
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„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Ad 7. 

Pani Aneta Kalisiak-Ćwikowska, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przedstawił opinię Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Planu Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego. W głosowaniu jawnym wzięło 

udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego: 

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna 

Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Radny Artur Pietrus poprosił o 10–15 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przychylił się do prośby i ogłosił przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 16.53. 

 

Ad 8. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos rozpoczął procedowanie nad projektem uchwały 

w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta Żyrardowa, wysokości stawek opłaty 

za postój pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat dodatkowych oraz określenia sposobu 

ich pobierania. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przedstawił opinię Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Planu Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały.  

Radny Artur Pietrus zgłosił wniosek w sprawie wprowadzenia zmiany w pkt 2 tabeli  

w załączniku nr 2 do projektu uchwały, polegającej na tym, by usunąć słowa „dla mieszkańców 
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posiadających Kartę Mieszkańca” (tj. aby punkt ten otrzymał brzmienie „Opłata w rejonie ul. Krótkiej, 

ul. Bratniej, ul. Moniuszki (rejon Targowiska Miejskiego)”). Argumentował, że przedstawiciele 

Targowiska Miejskiego przywołują sytuację osób mieszkających blisko granicy miasta, które 

przyjeżdżają robić na Targowisku zakupy. Dodał, że utrata ewentualnych klientów, zniechęconych 

opłatami, byłaby szkodliwa dla kupców. Przypomniał, że wprowadzenie strefy miało przeciwdziałać 

m.in. sytuacji, w której wielu mieszkańców okolicznych gmin przyjeżdża do Żyrardowa, zostawia 

samochód i na wiele godzin jedzie pociągiem do pracy w Warszawie, a przez cały dzień miejsce 

parkingowe jest zajęte.  

Pani Joanna Rogozińska, Dyrektor Wydziału Dróg i Transportu Miejskiego, przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta Żyrardowa, 

wysokości stawek opłaty za postój pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat dodatkowych 

oraz określenia sposobu ich pobierania. Wspomniała o autopoprawkach przesłanych radnym przed 

sesją, a dotyczącym: (1) dodania słów „z mocą obowiązywania od 1 września 2025 r.” w § 5 projektu 

uchwały, (2) przeformułowania § 5 pkt 4 załącznika nr 3 do projektu uchwały w taki sposób, by otrzymał 

on brzmienie „kierujących oznakowanymi pojazdami służb komunalnych podczas wykonywania 

obowiązków służbowych:”, (3) w wyliczeniu zawartym w § 5 pkt 4 lit. d załącznika nr 3 do projektu 

uchwały wymienienia również pogotowia gazowego, (4) dodania § 5 pkt 8 załącznika nr 3 do projektu 

uchwały w brzmieniu „8) kierujących motocyklami.”, a także o wprowadzeniu autopoprawką 

propozycji zgłoszonej przez radnego Artura Pietrusa.  

Przeprowadzono głosowanie nad wnioskiem radnego Artura Pietrusa o wprowadzenie zmiany 

w pkt 2 tabeli w załączniku nr 2 do projektu uchwały, polegającej na tym, by usunąć słowa „dla 

mieszkańców posiadających Kartę Mieszkańca”. W głosowaniu jawnym wzięło udział 20 radnych, 

którzy zaaprobowali wniosek 20 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad wnioskiem radnego Artura Pietrusa o wprowadzenie zmiany w pkt 2 tabeli  

w załączniku nr 2 do projektu uchwały, polegającej na tym, by usunąć słowa „dla mieszkańców 

posiadających Kartę Mieszkańca”: 

„za” – 20 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna 

Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, 

radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny 

Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna Stefańska, radna 

Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania na terenie miasta Żyrardowa, wysokości stawek opłaty za postój pojazdów samochodowych 
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w strefie, wysokości opłat dodatkowych oraz określenia sposobu ich pobierania. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 20 radnych, którzy podjęli uchwałę 16 głosami „za”, przy 4 głosach „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na terenie miasta 

Żyrardowa, wysokości stawek opłaty za postój pojazdów samochodowych w strefie, wysokości opłat 

dodatkowych oraz określenia sposobu ich pobierania: 

„za” – 16 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard 

Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela 

Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Krzysztof Skrobisz, radny Adam Sondka, radny 

Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 4 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Ad 9. i 10. 

Pani Ewelina Wierzbicka, Dyrektor Wydziału Działalności Gospodarczej, przedstawiła dwa 

projekty uchwał: (1) w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z Żyrardowskich Basenów Letnich 

oraz ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej oraz (2) o zmianie uchwały 

Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji 

przysługujących uprawnionym mieszkańcom w Programie „Żyrardowska Karta Mieszkańca”. Zgłosiła 

autopoprawki do załącznika nr 2 do projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania  

z Żyrardowskich Basenów Letnich oraz ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności 

publicznej, polegające na: (1) zmianie wysokości opłaty za bilet dla emerytów i rencistów posiadających 

Żyrardowską Kartę Mieszkańca tak, aby wynosiła 17,50 zł, a nie 20 zł, jak do tej pory,  

(2) doprecyzowaniu, że bilety przewidziane dla dzieci powyżej 4. roku życia, studentów, a także 

emerytów i rencistów są biletami ulgowymi, (3) dodaniu w legendzie zapisu „******** Zakup biletów 

wstępu ze zniżką oferowaną posiadaczom Żyrardowskiej Karty Mieszkańca dotyczy biletów 

nabywanych na cały dzień.”. 

Radny Krzysztof Skrobisz przedstawił opinię Komisji Budżetu, Finansów i Inicjatyw 

Gospodarczych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali obydwa projekty uchwał. 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przedstawił opinię Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Planu Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z Żyrardowskich Basenów 

Letnich oraz ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej. 

Radny Marcin Fibich przedstawił opinię Komisji Kultury, Promocji Miasta i Spraw 

Społecznych RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały o zmianie uchwały 
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Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji 

przysługujących uprawnionym mieszkańcom w Programie „Żyrardowska Karta Mieszkańca”. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z Żyrardowskich Basenów Letnich oraz ustalenia cen  

i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z Żyrardowskich 

Basenów Letnich oraz ustalenia cen i opłat za korzystanie z obiektu użyteczności publicznej: 

„za” – 18 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa 

Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena 

Piotrowska, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Adam Sondka, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecni podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały o zmianie uchwały Nr XLVII/421/21 

Rady Miasta Żyrardowa z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji przysługujących 

uprawnionym mieszkańcom w Programie „Żyrardowska Karta Mieszkańca”. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 18 radnych, którzy podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały o zmianie uchwały Nr XLVII/421/21 Rady Miasta Żyrardowa 

z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie ulg, zniżek i preferencji przysługujących uprawnionym mieszkańcom 

w Programie „Żyrardowska Karta Mieszkańca”: 

„za” – 18 głosów – radny Marcin Fibich, radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena 

Jankowska, radny Rafał Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa 

Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena 

Piotrowska, radna Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Adam Sondka, radny 

Arkadiusz Sowa, radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecni podczas głosowania: radny Krzysztof Skrobisz, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Ad 11. 

Pan Krzysztof Różański, Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
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zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa (dotyczący obszaru ograniczonego: północno-

zachodnią granicą działki o nr ew. 4508/8, południowo-zachodnimi granicami działek o nr ew. 4694 i 

4695/2, fragmentem ul. Bohaterów Warszawy, ul. Żwirki i Wigury). 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przedstawił opinię Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Planu Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały. 

Mieszkaniec przywołał temat konsultacji społecznych prowadzonych w temacie projektu 

bezkolizyjnej przeprawy przez tory PKP przy granicy z Międzyborowem. Zarzucił, że gdyby ujęte  

w przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przedłużenie 

ul. Środkowej stało się bezkolizyjną przeprawą przez tory, prowadziłoby to do zakorkowania miasta  

i jego zanieczyszczenia, jak również że poprzednia propozycja dotyczyła przeprawy nad torami, 

natomiast w przystąpieniu mowa o przeprawie pod torami. 

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, poinformował, że podtrzymuje  

w zakresie realizacji tę wersję bezkolizyjnego przejścia nad torami, która została wypracowana w formie 

spotkań z mieszkańcami. Podkreślił, że o rozwój miasta należy dbać w perspektywie nie 5 czy 10 lat, 

ale lat 50 czy nawet 100. Dodał, że nikt nie będzie budował dwóch wiaduktów czy przejść, ale celem 

planu miejscowego jest zapewnienie w przyszłości jakiegoś korytarza i niekomplikowanie przyszłym 

pokoleniom pewnych rozwiązań. Zadeklarował, że trwają dążenia do budowy przeprawy na granicy  

z Międzyborowem. Zaznaczył, że nikt dziś nie planuje budowy tunelu na przedłużeniu ul. Środkowej, 

a procedowana uchwała ma charakter intencyjny. 

Mieszkaniec poruszył temat istniejącej zabudowy na terenie, który zostanie objęty planem,  

a także zaproponował wykreślenie kwestii planistycznego zabezpieczenia możliwości wykonania 

przeprawy przez tory w przedłużeniu ul. Środkowej, ponieważ w jego opinii nie ma ona sensu. 

Przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa. W głosowaniu jawnym 

wzięło udział 17 radnych, którzy podjęli uchwałę 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciw”  

i 3 głosach „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa: 

„za” – 14 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela Polańska, radna Monika 

Rogowiecka-Lasota, radny Adam Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 3 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa, radna Beata 

Stępniewska. 

Nieobecni podczas głosowania: radny Marcin Fibich, radny Krzysztof Skrobisz, radna Grażyna Stefańska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 
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Ad 12. 

Pan Krzysztof Różański, Dyrektor Wydziału Planowania Przestrzennego i Urbanistyki, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa (dotyczący działki o nr ew. 2787/9). 

Przewodniczący Rady Miasta Ryszard Mirgos przedstawił opinię Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Planu Przestrzennego i Ochrony Środowiska RMŻ. Członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Żyrardowa. W głosowaniu jawnym wzięło udział 17 radnych, którzy podjęli uchwałę 17 głosami „za”, 

przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Żyrardowa: 

„za” – 17 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Arkadiusz Kościerski, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny 

Ryszard Mirgos, radny Grzegorz Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna 

Gabriela Polańska, radna Monika Rogowiecka-Lasota, radny Adam Sondka, radny Arkadiusz Sowa, 

radna Beata Stępniewska, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 0 głosów; 

„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecni podczas głosowania: radny Marcin Fibich, radny Krzysztof Skrobisz, radna Grażyna 

Stefańska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Ad 13. 

Radny Grzegorz Obłękowski, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji RMŻ, 

przedstawił projekt uchwały w sprawie petycji Klientów i Kupców Targowiska Miejskiego. Komisja 

rekomendowała uznanie petycji za niezasługującą na uwzględnienie.  

W związku z brakiem zgłoszeń mówców przeprowadzono głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie petycji Klientów i Kupców Targowiska Miejskiego. W głosowaniu jawnym wzięło udział  

16 radnych, którzy podjęli uchwałę 14 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymuję się”. 

Wyniki głosowania nad projektem uchwały w sprawie petycji Klientów i Kupców Targowiska Miejskiego: 

„za” – 14 głosów – radna Monika Gwiaździńska-Wrzesień, radna Marzena Jankowska, radny Rafał 

Karpiński, radny Robert Latek, radna Genowefa Milczarek, radny Ryszard Mirgos, radny Grzegorz 

Obłękowski, radny Artur Pietrus, radna Bożena Piotrowska, radna Gabriela Polańska, radna Monika 

Rogowiecka-Lasota, radny Adam Sondka, radny Krzysztof Waśkowski, radna Beata Wójcik; 

„przeciw” – 2 głosy – radny Arkadiusz Kościerski, radny Arkadiusz Sowa; 
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„wstrzymuję się” – 0 głosów.  

Nieobecni podczas głosowania: radny Marcin Fibich, radny Krzysztof Skrobisz, radna Grażyna 

Stefańska, radna Beata Stępniewska. 

Nieobecna podczas sesji: radna Monika Plak. 

 

Ad 14. 

Do przedłożonej informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 

 

Ad 15. 

Nie zgłoszono wniosków, interpelacji ani zapytań. 

 

Ad 16. 

Radny Artur Pietrus poinformował o dołączeniu radnego Rafała Karpińskiego oraz radnego 

Adama Sondki do Klubu Radnych Porozumienie Prezydenckie. 

Radny Rafał Karpiński w imieniu własnym i radnego Adama Sondki podziękował za możliwość 

dołączenia do Klubu Radnych Porozumienie Prezydenckie. Wyraził nadzieję, że będzie to owocna 

współpraca na rzecz Miasta. 

Mieszkaniec powrócił do poruszanego wcześniej tematu bezpieczeństwa i wakatów  

w Komendzie Powiatowej Policji. Zaapelował o podjęcie uchwały intencyjnej w tej sprawie  

i skierowanie jej do Prezesa Rady Ministrów.  

Pan Lucjan Krzysztof Chrzanowski, Prezydent Miasta, zaprosił zebranych do udziału  

w wydarzeniach organizowanych w ramach Święta Lnu.  

Mieszkaniec wyraził przekonanie, że nic nie stoi na przeszkodzie, by Żyrardów został Tygrysem 

Mazowsza Zachodniego. Nawiązał do polityki krajowej. 

 

Ad 17. 

Przewodniczący Rady Miasta Żyrardowa Ryszard Mirgos podziękował radnym i gościom  

za udział w posiedzeniu. Obrady XVIII Sesji Rady Miasta Żyrardowa zostały zamknięte o godz. 17.47. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie obrad dostępne jest w Biuletynie Informacji Publicznej:  

https://www.bip.zyrardow.pl/a,117041,sesja-rady-miasta-zyrardowa-nr-xviii-w-dniu-12-czerwca-2025-r.html 

 

Protokół sporządziła dnia 1 lipca 2025 r. Dorota Rdest 

https://www.bip.zyrardow.pl/a,117041,sesja-rady-miasta-zyrardowa-nr-xviii-w-dniu-12-czerwca-2025-r.html

